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Věc: Žádost o zrušení tzv. krátkodobého pobytu v jeslích 

_________________________________________________________________________________ 

 

Vážená paní vedoucí, 

 

v návaznosti na naše ústní jednání bych Vás chtěla požádat o předložení návrhu na zrušení tzv. 

krátkodobého pobytu v jeslích k projednání na Radě města. 

 

Odůvodnění: 

V současné době používáme dva druhy pobytu v jeslích – tzv. krátkodobý a dlouhodobý. V případě 

krátkodobého pobytu je nutné vést evidenci počtu hodin, které děti do dvou let věku mohou strávit 

v jeslích, aby jejich rodičům nebyl krácen rodičovský příspěvek. Tento počet hodin byl vládou 

stanoven na 46 v jednom měsíci a prakticky odpovídal deseti pobytům dítěte v jeslích v jednom 

měsíci. Po zbytek dní tyto děti do jeslí chodit nemohly, ale jejich místa jsme nemohli nabídnout jiným 

zájemcům. Z toho důvodu byl krátkodobý pobyt využíván spíše doplňkově a upřednostňován byl pobyt 

dlouhodobý. 

V letošním roce došlo k navýšení počtu hodin pobytu v zařízení na 92 v jednom měsíci, což je jednou 

tolik a už se to v podstatě blíží průměrné délce tzv. dlouhodobého pobytu, a proto krátkodobý pobyt 

ztrácí význam a zároveň také rodiče ztrácí zájem o tento druh pobytu. 

 

Navrhuji zrušit rozdělení typů pobytů v jeslích, včetně jejich označení „krátkodobý“ a „dlouhodobý“, a 

zavedení jednotného pojmu „pobyt v jeslích“.  

Toto opatření povede k celkovému zpřehlednění a zjednodušení úřední agendy a také k zefektivnění 

komunikace s rodiči, kteří se v pojmech příliš dobře neorientovali a zbytečně docházelo k 

nedorozumění. 



Z ekonomického hlediska to bude také přínosem, protože nebude docházet k blokování kapacity jeslí 

a jednotný paušální poplatek za pobyt a stravu bude pro všechny klienty stejný a snadno 

zpracovatelný v účetnictví. 

Takto upravený systém bych chtěla zavést od 1. ledna 2021, aby byl pro rodiče pochopitelný a 

abychom měli dostatek času je o změně informovat a také abychom mohli změny zapracovat do 

Jeslového řádu. 

 

 

Předem Vám děkuji za vyřízení této žádosti. 

 

S pozdravem, 

 

Mgr. Jiřina Konířová 

ředitelka Jeslí města Ústí nad Labem, p. o. 

 


